
آرمان ملی: ظاهرا حاشیه های استقلال قبل از شروع فصل 
آغاز شده است. جواد نکونام از حضور یک »بچه« در باشگاه و 

البته گم شدن قراردادش خبر داد. 

  صحبت های نکو
جواد نکونام پس از برتری ۳ بر صفر استقلال مقابل پیکان 
در دیدار دوستانه، در مورد اینکه همچنان خبری از جذب 
بازیکن جدید و بهتر شدن شرایط استقلال نیست، گفت: 
می خواهم خیلی باز و شفاف صحبت کنم . تمام صحبت من نیز 
برای هواداران است زیرا هرچه داریم از آنهاست. الان به خاطر 
این عزیزان اینجا حضور دارم. به عنوان سرمربی استقلال ولی 
در کنار هواداران صحبت می کنم تا فقط بدانند در این باشگاه 
چه خبر است. از اولین روزی که شروع کردیم، سعی داشتیم 
کارمان را به بهترین شکل انجام بدهیم، اما هیچ اتفاقی در این 
باشگاه نیفتاده و نخواهد افتاد. سرمربی استقلال تاکید کرد: چه 
اتفاق مثبتی برای من رقم زده و از روز اول تا الان چه کاری برای 
من انجام داده اند؟ درست است علی خطیر تازه تشریف آورده اما 
قرارداد من در باشگاه نیست. قرارداد مهرداد محمدی و آرمین 
سهرابیان هم در باشگاه نیست. نمی دانم چه اتفاقی افتاده اما 
اینکه یک نفر می تواند اسناد یک باشگاه را راحت ببرد، خنده دار 
است. نکونام ادامه داد: چگونه در ۲۱ روز بدن یک بازیکن را 
آماده کنم؟ به من بگویید. بدترین اتفاقات تاریخ فوتبال ایران در 
استقلال و برای من می افتد . این اتفاقات داستان هایی دارد. از 
بیرون پای یک بچه بار دیگر در این باشگاه باز شده است. خیلی 
ساده و شفاف بگویم. این بچه هیچ وقت نمی گذارد آب خوش از 
گلوی استقلال پایین برود. باعث و بانی اش هم من مدیرعامل 
و مربی هستم زیرا تصمیماتی می گیرند که به ضرر استقلال 
است. وی اضافه کرد: هر زمان اینها در این باشگاه نبودند، نتیجه 
گرفته. بروید و ببینید چرا فرهاد مجیدی قهرمان شد؟ زیرا پا 
و دست اینها از استقلال کوتاه بود. انگار این تیم برای خودشان 
است. سریع هم مثل اختاپوس در باشگاه می ریزند و هرکاری 
دلشان بخواهد می کنند. می خواهند نفرات خودشان و هرکسی 
است بگذارند در باشگاه کار کند و کنار تیم باشد . اصلا از این 
خبرها نیست. تا زمانی که من هستم طبق چارچوب خودم، من 
افراد را می چینم تا چه کسی کار کند. هرکسی نمی تواند به 
خودم بگوید و اصلا سر تمرین نیاید سرمربی استقلال درپاسخ 
به این سوال که منظورش از بچه چه کسی است، توضیح داد: 
همه او را می شناسند و نیازی به گفتن نیست . اینها در استقلال 
خیلی کارها می کنند و الان هم در این باشگاه جولان می دهند. 
حواس خود را جمع می کنند. به قیمت اینکه هوادار خوشحال 
باشد و من از استقلال بروم، با این نفرات دعوا می کنم. این افراد 
چه کسی هستند که دنبال جلسه با من هستند؟ پیغام  می دهند 
که یک جا بنشینند و با من حرف بزنند. شما چه کسانی هستید 
که بخواهید با من جلسه بگذارید؟ نکونام درخصوص اینکه آیا 

این افراد همان هایی هستند که دوست نداشتند او روی نیمکت 
استقلال بنشیند، گفت: این هوادار خوشحال باشد مشکلی 
نیست که من ننشینم. فقط هوادار استقلال هستم. در این 
سال هایی که در این تیم به عنوان بازیکن و مربی نبودم، ببینید 
چه حاشیه ای برای استقلال داشتم؟ هیچ وقت هیچ مشکلی 
نداشتم. صد سال دیگر هم ندارم اما این آقایان تا می آیند، 
استقلال بدبخت می شود. ۴۰ سال است این اتفاقات افتاده و باز 
هم می افتد . در ابتدا اینها را از استقلال دور کنید. من و مدیریت 
باشگاه باید دور کنیم تا تصمیم گیری نکرده و جلسات خود را 

سر چهارراه جهان کودک و این طرف و آن طرف نگذارند تا 
مشکل برای استقلال درست نشود. در آن حالت ما هم ساکت 
می نشینیم. اولین مورد را از هواداران می خواهم که حواسشان 
باشد زیرا این ها به باشگاه ضربه می زنند. به جواد نکونام ضربه 
نمی زنند. استقلال از همه ما بزرگ تر است . هیچ کدام از ما 

نیستیم اما استقلال همیشه هست. 

  نظر بیانی 
شاهرخ بیانی در واکنش به اظهارات نکونام درباره اینکه 
یک »بچه« در حال نابودی استقلال است، گفت: ما این چیزها 
را فقط می شنویم. مگر آن بچه چه قدرتی دارد که می تواند 
تیم را نابود کند؟ مشکل استقلال پول است نه این بچه! باید 
بودجه ای مشخص کنند و هزینه ها معلوم باشد. هر سال این 
مشکل را داریم. کجای دنیا دیده اید باشگاهی در یک فصل سه 
مدیرعامل داشته باشد؟ لطمه این کارها را استقلال، هوادارانش، 
پیشکسوتان و... می خورند. ما بازیکنان آنچنانی نمی خواهیم، 
اما حداقل ها باید باشد. در فوتبال ایران بین تیم اول و پنجم 
تفاوتی نیست و تنها چند بازیکن خلاق هستند که نتیجه را 
عوض می کنند. بین استقلال و تیم هوادار چقدر تفاوت وجود 
داشت؟ هوادار چقدر هزینه کرد و استقلال چقدر متحمل 
هزینه شد؟ دلال ها نقش زیادی در تبلیغات برای بازیکنان دارند 
و الکی بازیکن را گُنده می کنند. بازیکن می خواهد برود، ولی 
با چند روز نمایش توسط دلال ها به تیم قبلی اش برمی گردد 
و قرارداد جدید می بندد. تا زمانی که دلال بازی باشد فوتبال 
ما تکانی نمی خورد. چرا باید بازیکن دو میلیاردی قرارداد ۲۰ 
میلیاردی داشته باشد؟ آن بازیکن چه آورده ای برای فوتبال 
ایران داشته است؟ بازیکن را با چند میلیارد می گیرند و روی 
نیمکت می نشانند و بازی اش نمی دهند. پیشکسوت باشگاه 
استقلال در پایان تصریح کرد: هوادار از شرایط استقلال ناراحت 
است، بازیکن و مربی ناراحت هستند. آقایان باید فکری به حال 
استقلال کنند. خطیر استقلالی است و کارش را به ویژه در 
عقد قراردادها بلد است. او طوری قرارداد نمی بندد که استقلال 
لطمه بخورد. نکونام هم در این فوتبال بوده و بازوبند کاپیتان 
تیم ملی و استقلال را بسته است. امیدوارم همه دست به دست 
هم بدهند و تیمی روانه مسابقات شود که حداقل فوتبال خوبی 

نمایش دهد. 

  واکنش قربان زاده 
رئیس سازمان خصوصی سازی هرگونه ارتباط و آشنایی 
با فردی معروف به بچه را در استقلال تکذیب کرد. حسین 
قربان زاده با انتشار یک استوری در صفحه شخصی خود 
هرگونه ارتباط و آشنایی با فردی ملقب به »بچه« را تکذیب 
کرد و مدعی شد عکس منتشر شده او در کنار این فرد مربوط 
به مجلس ترحیم افروغ است که اتفاقی از او گرفته شده است. 

فرزانه فصیحی و حسن تفتیان در فینال 
دوی ۱۰۰ متر قهرمانی آسیا به ترتیب مدال 

نقره و برنز کسب کردند.
به گزارش مهر، بیست و پنجمین دوره 
مسابقات دوومیدانی قهرمانی بزرگسالان آسیا 
از روز چهارشنبه ۲۱ تیرماه در بانکوک تایلند 
آغاز شده و تا ۲۵ تیر ادامه خواهد داشت. در 
ادامه سومین روز از این رقابت ها، عصر امروز 
جمعه ۲۳ تیرماه سه نماینده کشورمان که جواز 
حضور در مرحله فینال را کسب کرده بودند به 

مصاف رقبا رفتند.
در جریان برگزاری مرحله نهایی رقابت 

ماده ۱۰۰ متر مسابقات دوومیدانی قهرمانی 
آسیا حسن تفتیان دونده دوهای سرعت تیم 
ملی کشورمان موفق شد در جایگاه سوم این 
رقابت ها قرار گیرد و مدال برنز را از آن خود 
کند. تفتیان موفق شد با ثبت زمان .۱۰.۲۳ 
ثانیه در جایگاه سوم قرار گیرد و سومین 
مدال تیم اعزامی کشورمان به این مسابقات 
را کسب نماید. در این رقابت ورزشکار ژاپنی با 
ثبت زمان ۱۰.۰۲ قهرمان شد و دونده کشور 
عربستان نیز با ثبت حد نصاب ۱۰.۱۹ ثانیه 
نایب قهرمان شد. در فینال مسابقات دوی ۱۰۰ 
متر زنان هم، فرزانه فصیحی موفق شد با ثبت 

زمان ۱۱.۳۹ ثانیه در جایگاه دوم قرار گیرد و 
دومین مدال تیم اعزامی کشورمان به این 
مسابقات را کسب نماید. حمیده اسماعیل نژاد 
دیگر نماینده کشورمان در این رقابت با ثبت 
حد نصاب ۱۱.۴۶ ثانیه در جایگاه چهارم قرار 
گرفت از رسیدن به مدال این مسابقات بازماند.

در این رقابت ورزشکارسنگاپوری با ثبت زمان 
۱۱.۲۰ ثانیه قهرمان شد و دونده کشور چین 
نیز با ثبت حد نصاب ۱۱.۴۰ ثانیه سوم شد.تیم 
ملی دوومیدانی کشورمان در پایان سومین 
روز از مسابقات قهرمانی آسیا صاحب سه مدال 

شامل دو نقره و یک برنز شده است.
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گفت وگو

  کوتاه 
تسنیم: سرمربی تیم فوتبال استقلال دو بازیکن خارجی 
را برای حضور در این تیم مدنظر قرار داده است. جواد نکونام 
سرمربی تیم فوتبال استقلال پس از اینکه باشگاه استقلال 
نتوانست گزینه های داخلی مدنظرش را جذب کند، سراغ 
چند گزینه خارجی رفته است. او دو بازیکن خارجی زیر نظر 
دارد که یکی از آنها در پست مهاجم بازی می کند. ظاهراً یکی 

از این بازیکنان از کشور اسپانیاست. 
 فارس: مهدی ترابی یکی از ستارگان ارزشمند و 
تاثیرگذار فصل گذشته پرسپولیس بود که نقش مهمی 
در قهرمانی سرخ پوشان در لیگ برتر و جام حذفی داشت. 
در این باره پیشنهادات خارجی برای جذب مهدی ترابی 
به باشگاه پرسپولیس رسیده است که درویش مدیرعامل 
پرسپولیس این خبر را تایید کرد. درویش در این باره گفت: 
ترابی با پیشنهاد خوب مالی از یکی از کشورهای حاشیه 
خلیج فارس مواجه شده است، اما به دلیل علاقه به باشگاه 
پرسپولیس، به این درخواست بی توجه است. با وجود اینکه 
ترابی در قراردادش حق فسخ هم دارد اما هیچ تصمیمی برای 

پیوستن به این تیم ندارد. 

بیــن المــلل 
   باشگاه پاری سن ژرمن با جدایی نیمار موافقت کرده 
است و این موضوع باعث امیدواری الهلال به جذب این بازیکن 
شده است. به گزارش مارکا، نیمار در سال ۲۰۱۷ بارسلونا را 
ترک کند و با ۲۲۲ میلیون یورو به پاری سن ژرمن پیوست 
تا گران ترین انتقال تاریخ فوتبال جهان را به نام خود به ثبت 
رساند. هدف اصلی پاری سن ژرمن از جذب نیمار قهرمانی 
در لیگ قهرمانان اروپا بود که در این هدف ناکام بوده است. 
باوجود آنکه قرارداد نیمار با پاری سن ژرمن در سال ۲۰۲۲ 
دوباره تمدید شد اما این بازیکن خرید ناکامی برای پاری سن 
ژرمن بوده است و آسیب دیدگی های پیاپی اجازه نداده است 
او در این تیم بدرخشد. روزنامه سعودی اسپورت عربستان به 
نقل از مارکا نوشت که پاری سن ژرمن حاضر است نیمار را 
در تابستان بفروشد. مارکا درباره نیمار نوشت: لوئیس انریکه 
براین باور است که روی نیمار به خاطر مصدومیت های پیاپی 
و زیاد نمی تواند حساب باز کند و به همین خاطر مشکلی با 
جدایی این بازیکن ندارد و اما از طرف دیگر سران قطری 
باشگاه پاری سن ژرمن می خواهند در فصل جدید بیشتر روی 
منچستر یونایتد هزینه کنند و این باعث شده است تا نیمار 
آماده جدایی از تیم شود. از الهلال به عنوان مشتری جدی 

نیمار یاد می شود. 

ستاره بسکتبال ایران لژیونر شد 
گارد تیم ملی بسکتبال ایران فصل آینده در 
لیگ آلمان دست به توپ می شود.  به گزارش 
ایسنا، بهنام یخچالی ستاره تیم ملی بسکتبال 
ایران و فصل گذشته تیم شهرداری گرگان، 
با قراردادی دو ساله به تیم »رومراشتروم 

گلادیاتور« آلمان پیوست.
یخچالی که پیش از این نیز با پوشیدن 
پیراهن تیم های روستوک و ام بی سی آلمان، 
سابقه لژیونر شدن را داشت، اینبار نیز در لیگ 
پرو A دست به توپ خواهد شد.  طبق اعلام 
صفحه رسمی تیم »رومراشتروم« ستاره 
فصل قبل شهرداری گرگان، برای این تیم 
آلمانی با لباس شماره ۸ به میدان خواهد رفت.  
البته یخچالی بعد از بازی های جام جهانی و 

بازی های آسیایی عازم آلمان خواهد شد. 

خارج ازمستطیل سبز

 کلوزه در ایتالیا  
شغل جدید پیدا کرد 

آقای گل تاریخ جام های جهانی بعد از مدتی 
که بدون تیم بود تصمیم به حضور در فوتبال 
ایتالیا به عنوان کارشناس گرفت. به گزارش 
اسپورت بازر، میروسلاو کلوزه پس از رفتن از 
بوندسلیگای اتریش بدون شغل بود. رکورددار 
گلزنی جام جهانی از فصل آینده در تلویزیون 
ایتالیا به عنوان کارشناس فعالیت خواهد داشت. 
مهاجم سابق تیم ملی فوتبال آلمان در کنار لوکا 
تونی، کلارنس سیدورف و دیگو میلیتو در ایتالیا به 
عنوان کارشناس رقابت های فوتبال سری آ فعالیت 
خواهد داشت. او که عضو تیم قهرمان آلمان 
در جام جهانی ۲۰۱۴ بود در مصاحبه با روزنامه 
ایتالیایی کوریره دلواسپورت گفت: این اتفاق 
برای من چیز جدیدی است. البته که می خواهم و 
دوست دارم مربی شوم. در حال حاضر تیمی ندارم، 
بنابراین تصمیم گرفتم این تجربه جدید را امتحان 
کنم که من را به فوتبال نزدیک نگه می دارد و به 

من امکان می دهد چیز جدیدی یاد بگیرم. 

خبـــــر

مهم نیست چه کسی 
مدیرعامل استقلال است 

 شنیده شده مدیرعاملی استقلال به نام علی خطیر قرعه 
خورده است. من خطیر را نمی شناسم. فقط چیزی که 
شنیده ام را می گویم؛ معاون امیرحسین فتحی مدیرعامل 
استقلال بود و به نظرم استراماچونی را هم او آورد. خیلی 
بدبختی از طرف این مربی کشیدیم و مسبب این بدبختی ها 
این آقا بود. او باید ابتدا به مردم و رسانه ها توضیح دهد که 
استراماچونی چگونه آمد، چطور رفت؟ چرا پاسپورتش 
دست خودش بود؟ ولی با این حال مردم فهمیدند کار 
دست چه کسی بوده و نمی توان از دست مردم فرار کرد. 
آرزوی ما این است که هواداران خوشحال شوند و برای ما 
مهم نیست که چه کسی مدیرعامل شده است! مدیرعامل 
و اعضای هیات مدیره ای که حداقل یک سال می خواهند 
این باشگاه اداره کنند، باید آدم های بی عرضه ای باشند 
که نتوانند به خاطر مردم تیم خوبی را جمع کنند. به غیر 
از این نفرات  فرد دیگری در نبستن تیم فوتبال استقلال 
مقصر نیست. هوادار ابتدا امیدش به خدا و سپس به مدیر 
عامل و اعضای هیات مدیره است. خداراشکر پول خُرد 
نداشتند بیرانوند را بخرند! بیرانوند دروازه بان خوبی است 
ولی استقلال به او نیازی نداشت. انسان باید فکر کند از 
کدام نردبان بالا آمده و آن را حفظ کند. آدم باید بداند اگر  به 
جایی رسید فراموش نکند چه کاره و کجا بوده است. خیلی 
از این پیشنهادات هم به ما می دادند و به خاطر همین هاست 
که بین مردم هنوز جایگاهی داریم. ایران کشوری چهار 
فصل است و نیازی نیست تیم های ایرانی به خاطر آب و هوا 
و مسائل دیگر در ترکیه اردو داشته باشند. زمان ما وقتی 
با عربستان بازی داشتیم، اردوی مان در بندرعباس برگزار 
می شد و اگر در جای سردسیر بازی داشتیم در اردبیل اردو 
می زدیم. آیا نمی شود کار بدنسازی را در ایران انجام داد؟ 
تیم باید برنامه ریزی داشته باشد و طبق برنامه کلی به جلو 
حرکت کند. در فوتبال اروپا پول زیادی رد و بدل می شود 
ولی درست و در جایش هزینه می شود. حفظ بازیکن خیلی 
سخت است و یک هنر می خواهد، اما وقتی بازیکنی قرارداد 
ندارد، می تواند برود. این قدر استقلال و پرسپولیس را بدبخت 
کرده اند که ارج و قُربشان از بین رفته است، کسی که یک 
روز آرزو داشت در استقلال و پرسپولیس بازی کند حالا به 
راحتی از این تیم های بزرگ ایران می رود. اصلًا بازیکنانی که 
زود می خواهند بروند را نباید به استقلال بیاورند. بازیکنانی 
که هیچ کس آنها را نمی شناخت در این دو تیم پرطرفدار 
معروف و مشهور می شوند، اما ارزش این تیم ها را از بین 
می برند. بدبختی آنجاست که آکادمی قوی وجود ندارد و 
اگر بازیکنی هم به تیم بزرگسالان راه پیدا می کنند آنها را 
زود می فروشند. اجازه نمی دهند بازیکنی که در این دو تیم 
رشد کرده اند به تیم شان تعصب داشته باشند. ما به فکر پول 
نبودیم و فقط دوست داشتیم بازی کنیم، اما حالا بازیکن 
تا پولش را ندهند می گوید بازی نمی کنم. قبلا استقلال و 
پرسپولیس از بازیکنان پایه خودشان استفاده می کردند و من 
خودم از تیم جوانان به تیم اصلی راه پیدا کردم. باشگاه باید با 
بازیکنان قراردادهای بلندمدت امضا کند، نه اینکه تا بازیکن 
معروف شود و سپس به تیم دیگری بروند. برای اینکه باشگاه 
مدیرعامل و اعضای هیات مدیره ناقصی دارد توقع نداریم که 

استقلال نتیجه بگیرد. 

مرتضی فنونی زاده پیشکسوت پرسپولیس 
در خصوص شرایط شاگردان گل محمدی در 

فصل نقل و انتقالات صحبت کرد. 
و  نقل  در  پرسپولیس  عملکرد   

انتقالات چگونه بوده است؟
 باشگاه ابتدا شهاب زاهدی را به خانه 
خودش بازگرداند که مدت ها قبل در تیم 
پایه بود و سپس کنعانی زادگان را هم آوردند، 
آنها فوتبال شان را از پرسپولیس شروع 
کردند. به خاطر همین است که همیشه 
پیشکسوتان اعلام می کنند؛ باشگاه بزرگی 
همچون پرسپولیس باید خودش کارخانه 
بازیکن سازی باشد نه اینکه از تیم های دیگر 
بازیکنان چند میلیاردی بیاورد. باید از تیم 
پایه به بزرگسالان بازیکن تزریق شود تا 

منابع مالی در باشگاه بماند. 
 در مورد چالش مدافعان تیم فوتبال 
پرسپولیس در فصل پیش رو چه نظری 

دارید؟
مرتضی  و  کنعانی زادگان  حسین   
پورعلی گنجی ۲ ملی پوش کشورمان به 
همراه گئورگی گولسیانی، خیال گل محمدی 
را از دفاع راحت کرده اند، اما نباید بین این 
سه مدافع چالش و حاشیه ای پیش بیایید. 
در صورتی که بازیکنان بیشتر در یک خط 
همچون دفاع باید برای رسیدن به ترکیب 
رقابت کنند بر همین اساس به طور حتم 
این رقابت باید باعث پیشرفت مدافعان 

خواهد شد. 
 نظر شما در خصوص جذب بازیکن 

سابق استقلال در خط میانی چیست؟
 مسعود ریگی جایگزین کمال کامیابی نیا 
شد، او بازیکن خوبی است که در تیم ها بزرگ 
فوتبال ایران بازی کرده و قطعا در تفکرات 
تاکتیکی گل محمدی جای داشته که جذب 
شده است. با اینکه پرسپولیس هافبک 
بازی سازی همچون سروش رفیعی را دارد و 
اگر مصدوم یا محروم شود، می توان مسئولیت 
این نقطه از زمین را به سعید صادقی، وحید 

امیری و مهدی ترابی هم داد. 
 آل کثیر هم به سپاهان پیوست!

 با رفتن عیسی آل کثیر یک مهاجم هدف 
در پرسپولیس کم شد. او نباید می رفت، 
چون در بین هواداران محبوب بود و پس از 
گلزنی در دربی خیلی محبوب تر شد، اما به 
خاطر پول بیشتر از پرسپولیس رفت که این 
جای تأسف دارد. کسی که رباط پاره کند را 
مربی بازی نمی دهد، ولی نگاه ویژه یحیی 
گل محمدی باعث شد تا آل کثیر به تیم 
برگردد و گل های حساسی برای پرسپولیس 

بزند و اشتباه کرد که به سپاهان رفت. 

حسن روشن 
 کارشناس فوتبال 

فنونی زاده:
آل کثیر به خاطر

 پول بیشتر 
از پرسپولیس رفت

افشاگری بی سابقه جلالی از دلالی در فوتبال: 

مجید جلالی در گفت وگو با ایسنا، با بیان  در همه جا آدم دارند
روایت های بیان نشده، افشاگری بی سابقه ای 
درباره دلالی در فوتبال ایران کرد. این مربی 
با سابقه فوتبال ایران می گوید شبکه دلالی 
در فوتبال ایران آنقدر قدرت دارد که در مراکز 
تصمیم گیری فوتبال، باشگاه ها و رسانه ها 
نفرات خود را دارد تا بتواند از بازیکن یا مربی که 
می خواهد حمایت کند یا او را از فوتبال دور کند.

پایان  به  درحالی  بیست ودوم  لیگ   
برتری  لیگ  باشگاه  شانزده  که  رسید 
نزدیک ۲۵۰۰ میلیارد تومان هزینه کردند. 
نسبت  عدد  این  که  است  حالی  در  این 
بود؛  برابر شده  لیگ بیست ویکم ۲/۵  به 
شامل  مربیان  و  بازیکنان  دستمزد  یعنی 
تورم عجیبی شده است. جریان دلالیسم 
این  در  دارد  وجود  ایران  فوتبال  در  که 

موضوع چقدر نقش داشتند؟
آنها همیشه نقش خودشان را دارند. این 
شبکه های واسطه گری سال به سال قوی 
می شوند. اگر شما کارت را خودت نتوانی 
مدیریت کنی، آدم هایی از بیرون کارت را 
مدیریت می کنند. اینها موضوعاتی است که 
متولیان فوتبال ایران نتوانستند مدیریت کنند. 
در نتیجه شبکه هایی به وجود آمدند که غیر 
رسمی هستند، هیچکس هم آنها را نمی بیند، 
برخی از آنها را اهالی فوتبال می شناسند و آنها 
هستند که کارها را مدیریت می کنند. آنها هم 
افرادی نیستند که جوانان، فوتبال و آینده را 
دوست داشته باشند. آنها صرفا جیب های خود 
را دوست دارند. آنها در حوزه مالی کارها را پیش 
می برند. بنابراین این مشکل است که بتوانید 
جلوی آنها را بگیرید. شما می گوید هزینه های 

لیگ بیست ودوم نسبت به لیگ بیست ویکم 
۲/۵ برابر شده است، شاید سال آینده نسبت به 
امسال ۵ برابر شود. چون آنها )دلال ها( مدیریت 
می کنند. آدم های دلسوز مدیریت کار را بر عهده 
نگرفته اند پس ما باید شاهد روزهای سخت تری 
باشیم. این سقف قرارداد هم بارها برای سرپوش 

گذاشتن روی واقعیت ها انجام شده است. 
 قدرتی که این واسطه ها دارند از کجا 
یک  تلویزیونی  برنامه  یک  در  می آید؟ 
و  بود  ناراحت  ویسی  عبدا...  مثل  مربی 
پیام  او  به  برنامه  مدیر  یک  که  می گفت 
بازیکن   ۴۸ مدیربرنامه  را  خود  و  داده 
معرفی کرده است. ویسی می گفت اگر از 
آن مدیر برنامه یک بازیکن بخواهم به من 
نمی دهد و حتما باید از او ۵ بازیکن بگیرم 
بیاید.  تیمم  به  می خواهم  که  بازیکنی  تا 
این قدرت عجیب دلال ها از کجا می آید؟ 
آیا مربی ای هست که با دلال ها همکاری 

نزدیکی داشته باشد؟
قدرت آنها ناشی از ضعف متولیان فوتبال 
است. اگر در یک اداره کار می کنید و نمی توانید 
کارتان را مدیریت کنید از جاهای دیگر می آیند 
و کار شما را مدیریت می کنند. خودم با مربیان 
جوان صحبت می کنم و به آنها می گویم چرا با 
اینها )دلال ها( کار می کنید؟ حیف شما نیست؟ 
به من می گویند حرف شما را قبول داریم اما 
اگر با این ها )دلال ها( کار نکنیم باید برویم و 
در خانه بنشینیم. من هم می بینم که راست 
می گویند. من با اطمینان می گوییم بالاترین 
انرژی را از فوتبال آنها می گیرند. بالاترین بهره 

مالی را آنها می برند، بالاترین ضربه را آنها به 
فوتبال می زنند و بیشترین جوان ها را آنها 
نابود می کنند. نمی دانم چرا اراده ای نیست که 
جلوی این افراد را بگیرند. همه کارها در اختیار 
آدم های آلوده است و هیچ اراده ای نیست 
جلوی اینها را بگیرد و هیچ کس هم نمی آید 
جلوی اینها بایستد. انتخابات فدراسیون و 
هیات ها که می شود ببینید، همه چیز از آنجا 
شروع می شود. نمی شود آنجا هر کاری دلت 
می خواهد انجام بدهی و بعد بگویید فوتبال 

پاک می خواهم. 

بگویید.  دلال ها  کار  شیوه   درباره    
خیلی ها از شیوه  کار این ها مطلع نیستند. 
ما به چه کاری در فوتبال دلالی می گوییم؟

قوانین نقل وانتقالات فدراسیون را ببینید. 
متوجه می شوید خیلی از این قوانین به سود 
باشگاه ها نیست. می بینید این قوانین به سود 
واسطه هاست. این ها )دلال ها( همه جا نفر 
دارند. این ها در مراکز تصمیم گیری نفر دارند. 
یعنی در جاهایی که برای فوتبال و قوانینش 
تصمیم گیری می شود نفر دارند. نفراتش را 
هم اهالی فوتبال می شناسند. کمی پایین تر 
می آیید، در باشگاه ها آدم دارند. کمی جلوتر 

بیایید در رسانه ها آدم دارند. 

با  دلال ها  رابطه  درباره  می خواهیم    
با  دلال ها  آیا  کنید.  صحبت  هم  تیم ملی 

تیم های ملی همکاری داشته اند؟
بله! داشتند. همه چیز را نخواهید از زبان من 

بشنوید، خودتان بیشتر از من می دانید. روزی 
در فولاد کار می کردم و روی خط یک برنامه 
تلویزیونی درباره این مسائل صحبت کردم. 
چند روز بعد سه نفر از تهران به اهواز آمدند 
و من را به هتلی بردند و ماجرا را پرسیدند. از 
من می پرسیدند که این مسائلی را که گفتید 
می توانید اثبات کنید. من هم گفتم هر حرفی 
زدم برای خودم اتفاق افتاده است. از آن سه 
نفر یک نفر از عوامل فدراسیون فوتبال بود و 
دو فرد دیگر را نمی شناختم. آن فردی که در 
فدراسیون بود حرف های من را تایید کرد و گفت 
در آن سال این طور و آن طور شده است. بعد من 
گفتم ای بابا، این ها چیزهایی می دانند که ما از 
آنها بی اطلاع هستیم. من هم گفتم اگر می دانید 
چرا من را به اینجا آورده اید؟ خودتان ۱۰۰ برابر 
ما می دانید بروید از این کارها جلوگیری کنید. 
اگر نمی توانید دیگر ما را هم روی خط نیاورید 
مگر اینکه بخواهید مردم را سرگرم کنید. در آن 
جلسه صحبت درباره یک مربی بود که وقتی به 
ایران آمده بود این افراد )دلال ها( به سراغش 
رفتند و گفتند چند بازیکن را انتخاب کند و او 
قبول نکرده بود. بعد اینها کاری با او کردند که آن 
مربی تا پایان روزی که در ایران بود دست بسته 

تسلیم اینها بود. 

 آن مربی، سرمربی تیم ملی بود؟
بله! کاری با او کردند که دست بسته در اختیار 
آنها )دلال ها( بود. آدم هایی که در فدراسیون 
هستند ده ها برابر از ما بیشتر می دانند. ما حرف 
می زنیم اما به ضرر ما می شود. انواع و اقسام 
تهمت ها را به من زدند. ما واقعیت را می گوییم و 
آن ها برای اینکه نظر مردم را تغییر دهند باید ما 

را تخریب کنند. 

حسن تفتیان به مدال برنز رسید

فرزانه فصیحی 
مدال نقره گرفت

قرارداد نکونام را از باشگاه بیرون برده اند! 

نقش یک »بچه« در حاشیه های استقلال


